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V budově sídla Královéhradeckého kraje zasedne 17. září dopoledne Výbor Regionální rady
NUTS II Severovýchod. Jednání se zúčastní také hejtman LK Stanislav Eichler (ČSSD),
zároveň místopředseda VRR NUTS II.

„Podle původního plánu se měly schvalovat dotace za stovky milionů korun určené na projekty
rozvíjející cestovní ruch a dopravní obslužnost území. Vzhledem k srpnovému rozhodnutí vlády, které
od 1. ledna příštího roku zastaví v rámci všech regionálních operačních programů kofinancování
projektů ze státního rozpočtu, však nelze s jistotou říci, že na schvalování opravdu dojde,“ uvedl
Stanislav Eichler.

„Definitivně rozhodnou členové Výboru v pátek,“ doplnil Zdeněk Semorád, ředitel Úřadu
Regionální rady.

Na zasedání by se měl Výbor také vyjádřit k postupu, na němž se včera dohodli hejtmani
českých a moravských krajů. Podle něj by předseda Regionální rady neměl podepisovat žádnou
smlouvu o poskytnutí dotace ani v rámci Regionálního operačního programu NUTS II
Severovýchod vyhlašovat plánované výzvy.

 

Hejtmani pozastaví veškeré projekty ROP

 

Na mimořádné videokonferenci 13. září se hejtmani všech krajů dohodli na pozastavení
veškerých projektů financovaných z Regionálních operačních programů.



 

„Domníváme se, že dohody a smlouvy se mají dodržovat a ne v půlce měnit pravidla tak, jak to hodlá
udělat Vláda ČR. Proto jsme se rozhodli, že v tento okamžik nebudeme podepisovat nové smlouvy,
nebudeme vyhlašovat nové výzvy, dokud se vláda ČR jasně nedohodne na financování projektů z
operačních programů. Vláda ČR v podstatě zastavuje podnikatelům žádajícím prostředky z ROP
přísun peněz z EU, protože podmínkou čerpání prostředků z těchto programů je spoluúčast státu ve
výši 7,5 %. I kdyby si podnikatelé chtěli tuto část doplatit, tak nemohou, protože spoluúčast státu je
pevně danou podmínkou čerpání prostředků z programů ROP. Pokud se  týká měst a obcí, tak ty by
musely zdvojnásobit svou spoluúčast ze 7,5 na 15 %, což je podle našeho názoru u velkých projektů
ROP likvidační. Obáváme se, že se vláda tímto svým postupem chystá zrušit financování regionálních
projektů prostřednictvím regionů a chce veškeré prostředky od roku 2014 kontrolovat centrálně
z Prahy, což je proti samotnému smyslu regionálních programů,“ říká Stanislav Eichler, hejtman
Libereckého kraje a místopředseda Asociace krajů ČR. 


